
  
 
 

Ηράκλειο, 29.4.2024 
Αρ. πρωτ. 8/2024 

 
Προς τους Βουλευτές του Νομού Ηρακλείου Κρήτης 

 
Αξιότιμοι κκ. Βουλευτές του Νομού Ηρακλείου Κρήτης, 
Εκ μέρους του ΔΣ του Συλλόγου Δικαστικών Υπαλλήλων Νομού Ηρακλείου θα θέλαμε να ζητήσουμε 
την υποστήριξή σας και την υπερψήφιση της τροπολογίας που κατατέθηκε στις 26.4.2024 από 19 
βουλευτές της μείζονος αντιπολίτευσης, στο περιθώριο της συνεδρίασης της Διαρκούς Επιτροπής 
Δημόσιας Διοίκησης, Δημόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης για το σχέδιο νόμου του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης, με τίτλο «Ενοποίηση του πρώτου βαθμού δικαιοδοσίας, χωροταξική αναδιάρθρωση 
των δικαστηρίων της πολιτικής και ποινικής δικαιοσύνης» και αφορά την επαναθεσμοθέτηση του 
επιδόματος ειδικών συνθηκών των δικαστικών υπαλλήλων. 
Λαμβάνοντας υπόψη: 
1. Ότι οι δικαστικοί υπάλληλοι εργαζόμαστε σε υποστελεχωμένες υπηρεσίες, με κενές οργανικές 

θέσεις που φτάνουν ή και κάποιες φορές υπερβαίνουν το 40% 
2. Ότι οι δικαστικοί υπάλληλοι εργαζόμαστε σε ακατάλληλα κτίρια, με απαρχαιωμένες 

υλικοτεχνικές υποδομές και αυτοσχέδια έως ανύπαρκτα κάποιες φορές ψηφιακά εργαλεία 
διευκόλυνσης της εργασίας μας 

3. Ότι οι δικαστικοί υπάλληλοι εργαζόμαστε σε κτίρια είτε με παντελή έλλειψη, είτε στην καλύτερη 
των περιπτώσεων με ελλιπέστατα μέτρα ασφαλείας 

4. Ότι οι δικαστικοί υπάλληλοι συχνά αναγκαζόμαστε να εργαζόμαστε υπό ασφυκτικές προθεσμίες 
που προβλέπουν οι αρμοδιότητές μας και συχνότατα πέραν του ωραρίου μας προκειμένου τόσο 
για να διεκπεραιώσουμε επείγουσες υποθέσεις, όσο και για να διευκολύνουμε την ταχύτερη 
απονομή της Δικαιοσύνης 

για όλα τα παραπάνω, πιστεύουμε -και δικαιολογημένα, θεωρούμε– πως έφτασε πλέον η ώρα να 
δικαιωθεί ένα χρόνιο αίτημα του κλάδου μας, η έμπρακτη αναγνώριση των ειδικών συνθηκών που 
εδώ και χρόνια βιώνουμε στην εργασία μας, χωρίς την απαραίτητη από το Κράτος ηθική και υλική 
ανταμοιβή.  
Το δίκαιο του –μεταξύ πολλών– ως άνω αιτήματός μας είναι κάτι που πλέον αναγνωρίζεται από 
όλους τους εμπλεκόμενους στην απονομή της Δικαιοσύνη φορείς -Δικαστικούς Λειτουργούς και 
Δικηγόρους- αλλά και από τον ίδιο τον Υπουργό, κ. Γιώργο Φλωρίδη, που μετά την ανάληψη των 
καθηκόντων του και για πρώτη φορά μετά από πολλά χρόνια έδειξε και ο ίδιος θετική διάθεση για 
την ικανοποίησή του. 
 
Ελπίζουμε στην υποστήριξή σας για την άμεση ικανοποίηση του δίκαιου αιτήματος του κλάδου των 
δικαστικών υπαλλήλων για την επαναθεσμοθέτηση του επιδόματος ειδικών συνθηκών εργασίας 
μας. 
 

 
 

Μετά τιμής, 
 

 
Η Πρόεδρος του ΔΣ   Η αναπληρώτρια Γενική Γραμματέας 

 
            Λαδιανού Αικατερίνη                 Λιγκοβανλή Αικατερίνη 
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ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΑ/ΠΡΟΣΘΗΚΗ 
 

ΣΤΟ ΣΧΕΔΙΟ ΝΟΜΟΥ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ ΜΕ ΤΙΤΛΟ: 
Ενοποίηση του πρώτου βαθμού δικαιοδοσίας, χωροταξική αναδιάρθρωση των 
δικαστηρίων της πολιτικής και ποινικής δικαιοσύνης και άλλες διατάξεις 
αρμοδιότητας του Υπουργείου Δικαιοσύνης 

 
Θέμα: «Επαναφορά της χορήγησης της «πάγιας μηνιαίας αποζημίωσης» στους 
υπαλλήλους της Γραμματείας των Πολιτικών και Ποινικών Δικαστηρίων και 
Εισαγγελιών, του Συμβουλίου της Επικρατείας, των Διοικητικών Δικαστηρίων, 
της Επιτροπείας των Διοικητικών Δικαστηρίων» 

 
Αιτιολογική έκθεση 

Η προτεινόμενη ρύθμιση αποσκοπεί στην αποκατάσταση μιας μακροχρόνιας 
αδικίας, που υφίστανται οι δικαστικοί υπάλληλοι της χώρας από το έτος 2011, 
όταν με την παρ. 1 του άρθρου 30 του Ν.4024/2011, καταργήθηκε η «πάγια 
μηνιαία αποζημίωση» που τους χορηγήθηκε αρχικά με το άρθρο 16 , παρ.19 του 
Ν.2298/1995(ΦΕΚ62Α/04-04-1995) ως ποσοστό (75%) της «κατ’ αποκοπή 
αποζημίωσης», που λάμβαναν οι Δικαστικοί Λειτουργοί μέχρι και του βαθμού του 
Προέδρου Πρωτοδικών σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 1 του άρθρου 4 του Ν. 
1153/1981(ΦΕΚ119Α /05-05-1981). Το επίδομα αυτό αποτελούσε κατάκτηση των 
εργαζομένων στον κλάδο των δικαστικών υπαλλήλων, μετά από πολυετείς αγώνες. 
Και θεωρείτο το επιστέγασμα της αναγνώρισης από την πολιτεία των εξαιρετικά 
δύσκολων συνθηκών του έργου των δικαστικών υπαλλήλων, στο βαθμό που τους 
αναλογούσε, σε σχέση με τις αντίστοιχες συνθήκες που βιώνουν οι Δικαστικοί 
Λειτουργοί. Μάλιστα η χορήγηση του είχε τη σύμφωνη γνώμη των Ενώσεων 
Δικαστικών Λειτουργών. Επιπλέον, το επίδομα αυτό, συνιστούσε ενίσχυση του 
εισοδήματος των εργαζομένων στα δικαστήρια, διατηρήθηκε δε η χορήγησή του, 
με το άρθρο 10 του Ν.2470/1997 για το μισθολόγιο των δημοσίων υπαλλήλων, ως 
αναγνώριση και πάλι των πραγματικά εξαιρετικών συνθηκών του έργου των 
δικαστικών υπαλλήλων και πάλι με τη σύμφωνη γνώμη των Ενώσεων Δικαστικών 
Λειτουργών. Λαμβανομένων υπ’ όψιν των τωρινών δημοσιονομικών συνθηκών 
θεωρείται απαραίτητονα χορηγηθεί εκ νέου το επίδομα αυτό και να προσδιοριστεί το 
ύψος αυτούστο ποσό των 185,00€, όπως είχε υπολογιστεί και χορηγούνταν μέχρι 
την ημερομηνία της κατάργησής του, το 2011. 
Από την προτεινόμενη διάταξη προκαλείται δαπάνη η οποία θα βαρύνει 
πιστώσεις του κρατικού προϋπολογισμού. 

 
ΑΡΘΡΟ 1 

1. Επαναθεσμοθετείται για τους υπαλλήλους της Γραμματείας των 
Πολιτικών και Ποινικών Δικαστηρίων και Εισαγγελιών, του Συμβουλίου της 
Επικρατείας, των Διοικητικών Δικαστηρίων, της Επιτροπείας των Διοικητικών 
Δικαστηρίων,   πάγια μηνιαία αποζημίωση προς αντιμετώπιση των δαπανών στις 
οποίες υποβάλλονται λόγω των ειδικών συνθηκών ασκήσεως του 
λειτουργήματός τους, ύψους 185 ευρώ, όπως αυτό προβλέπονταν στο άρθρο 16 
παρ. 19του Ν. 2298/1995, που επέκτεινε τις προβλέψεις των διατάξεων της παρ. 1 
του άρθρου 4 του Ν. 1153/1981. 
2. Με απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και 
Δικαιοσύνης καθορίζεται κάθε άλλη σχετική λεπτομέρεια για την καταβολή του. 

 
Αθήνα, 26 Απριλίου 2024  


